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Teknik- og Miljøudvalget har besluttet mere udeservering trods politikernes forsikringer 
om det modsatte 

På TMU dagsorden for mødet d. 16/12 havde der sneget sig en sag ind om midlertidig 
udeservering på pladsen, der er frigivet af de nedlagte parkeringspladser i Middelalderbyen 
som følge af implementeringen af Byrums- og Trafikplanen. 

I Tillægsdagsordenen: “Udmøntning af bevilling vedr. grønne initiativer og byrum”, hvor der 
under punktet om Middelalderbyen i Bilag 2 s. 8 pludselig dukker et Initiativ 3 op om mulighed 
for at etablere udeservering på udvalgte nedlagte parkeringspladser. Måske helt frem til 2028. 

Forslaget blev vedtaget, og vi har siden erfaret, at dette blev aftalt allerede i forligskredsen bag 
vedtagelsen af Budget 2025. 

Tilsyneladende har et eller flere af forligspartier gennemtrumfet, at der i "få gader uden 
beboelse" skal gives tilladelse til midlertidig udeservering på pladsen, der er frigivet fra de 
nedlagte parkeringpladser. Der skal nu findes et par gader, hvor der ikke er beboelse, og der er 
eksisterende etablissementer, der ønsker mere udeservering . Christopher Røhl (De Radikale) 
har på X opfordret til, at man kommer med forslag hertil 

https://x.com/RohlChristopher/status/1876592026042638724  

 

https://x.com/RohlChristopher/status/1876592026042638724
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Vi er i Middelalderbyen dybt forundrede over, at dette forslag er vedtaget, taget i betragtning, 
at vi nu i årevis er blevet bedyret, at Byrums- og Trafikplanen IKKE skulle åbne op for mere 
udeservering. I Følgegruppen for Byrums- og Trafikplanen har dette har på intet tidspunkt 
været nævnt eller omtalt. 

Det er helt uholdbart og uacceptabelt at indføre om mere udeservering. Indre By har i dag 
1219 udeserveringer og sammen med Christianshavn har vi 1277. Resten af København har i 
alt 1330 udeserveringer. Vi har altså næsten lige så mange som Amager, Bispebjerg, Brønshøj, 
Enghave, Nørrebro, Valby, Vanløse, Vesterbro og Østerbro tilsammen.  

Bilag 2 (se side 8): 

https://www.kk.dk/sites/default/files/agenda/f870129e-18a8-4b7d-856a-
f1f63c3bbba6/fd2bca7f-92d1-4312-9c23-f93e55ddf57a-bilag-2.pdf 

Her er referaterne fra TMU mødet  

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-
%20og%20Milj%C3%B8udvalget/m%C3%B8de-16122024/referat 

  

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-
%20og%20Milj%C3%B8udvalget/m%C3%B8de-16122024/till%C3%A6gsdagsorden/punkt-1 

  

Men eftersom det altså var en udmøntning af Budgetforliget, er det jo ikke overraskende, at 
det blev stemt igennem af alle Forligspartierne (de skal jo stemme for det, når de er del af 
Budgetforliget). C stemt eimod - de er ikke del af Budgetforliget: 

  

Indstillingen blev godkendt med 8 stemmer mod 1. Ingen undlod at stemme. 

For stemte: A, B, F, V og Ø 

Imod stemte: C 

  

C stillede et ændringforslag (efter vi havde gjort dem opmærksom på Tillægsdagsordenen), 
men det ændrede selvfølgelig ingenting af ovennævnte grunde. 

  

Det Konservative Folkeparti stillede følgende ændringsforslag (ÆF3) som tilføjelse til 1. at-
punkt: 

https://www.kk.dk/sites/default/files/agenda/f870129e-18a8-4b7d-856a-f1f63c3bbba6/fd2bca7f-92d1-4312-9c23-f93e55ddf57a-bilag-2.pdf
https://www.kk.dk/sites/default/files/agenda/f870129e-18a8-4b7d-856a-f1f63c3bbba6/fd2bca7f-92d1-4312-9c23-f93e55ddf57a-bilag-2.pdf
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-%20og%20Milj%C3%B8udvalget/m%C3%B8de-16122024/referat
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-%20og%20Milj%C3%B8udvalget/m%C3%B8de-16122024/referat
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-%20og%20Milj%C3%B8udvalget/m%C3%B8de-16122024/till%C3%A6gsdagsorden/punkt-1
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-%20og%20Milj%C3%B8udvalget/m%C3%B8de-16122024/till%C3%A6gsdagsorden/punkt-1
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”dog således at under midlertidige tiltag i Middelalderbyen udgår initiativ 3 omkring udvidet 
udeservering.” 

Ændringsforslaget (ÆF3) blev forkastet med 1 stemme mod 8. Ingen undlod at stemme. 

For stemte: C 

Imod stemte: A, B, F, V og Ø 

   

Vi opfordrer Indre By Lokaludvalg til at debattere sagen og informere Teknik og Miljøudvalget 
om det problematiske i, at man begynder at underminere Byrums- og Trafikplanen.  Planen er 
vedtaget efter et meget stort og grundigt forarbejde med et forsøgsprojekt, inddragelse af 
beboerne og alle berørte parter , og det forekommer dybt underligt, at beslutninger, der strider 
mod planen, pludselig vedtages. 

 

Venlig hilsen 

Mads Aarup og Stræderne og Strøgets beboerforening  

Stræderne og Strøgets Beboerforening 

 


